
Rada Miejska Gminy Osieczna 

 

 

P R O T O K Ó Ł   NR XX.2020 

 

 

posiedzenia obrad XX sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna w dniu 3 września 2020 r.                 

w Centrum Kultury i Bibliotece w Osiecznej 

 

 

Obrady rozpoczęto 3 września 2020 r. o godz. 13:00, a zakończono o godz. 15.04 tego 

samego dnia. 

 

Obradom XX sesji przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan 

Roman Lewicki.  

 

 

 

Na stan 15 Radnych w obradach XX sesji Rady Miejskiej Gminy Osieczna udział wzięło               

13 Radnych, tj.: 

1. Mirosław Stanisław Forszpaniak 

2. Zbigniew Forszpaniak 

3. Jarosław Glapiak 

4. Renata Helena Helińska 

5. Robert Przemysław Jaraczewski 

6. Jakub Jacek Kolberg 

7. Marek Kozak 

8. Krystyna Stanisława Krajewska 

9. Roman Paweł Lewicki 

10. Sebastian Łagoda 

11. Mariusz Marek Mikołajczak 

12. Przemysław Skowronek 

13. Robert Skrzypek 

 

Ad. 1. Otwarcie sesji oraz powitanie Radnych i Gości. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa jest godzina 13:00 w związku z czym otwieram posiedzenie Rady Miejskiej 

Gminy Osieczna. Zatem, mówiąc Państwu dzień dobry w imieniu swoim i wszystkich 

obecnych otwieram XX sesję Rady Miejskiej Gminy Osieczna, dziś 3 dzień września 2020 r.  

Ad. 2. Stwierdzenie quorum. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przechodząc do punktu 2 po otwarciu w punkcie 1 chciałbym stwierdzić, że na 15 osób, które 

stanowią pełny skład Rady Miejskiej Gminy Osieczna, w tym momencie jest nas 12 Radnych. 

Pani Radna Ewa Pietraszewska i Pani Radna Paula Juskowiak poinformowały, że nie będą 

dzisiaj na sesji. Pan Radny Robert Jaraczewski dzwonił, że za około 20 minut dojedzie na 

naszą sesję. Dwunastoosobowy obecny skład Rady Miejskiej jest wystarczający, żeby 

stwierdzić, iż mamy obowiązujące prawem quorum do podejmowania decyzji prawnie 

wiążących, co stwierdzam w punkcie 2. 
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Lista obecności Radnych Rady Miejskiej Gminy Osieczna na XX sesji w dniu 3 września 

2020 r. stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Ad. 3. Informacja o porządku obrad XX sesji Rady. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 3, w związku z tym, że ten punkt brzmi: „Informacja o porządku obrad XX sesji” 

chciałbym stwierdzić, że w terminie wymaganym prawem otrzymaliśmy porządek obrad                   

i chciałbym zapytać czy ze strony Państwa Radnych są uwagi do tego porządku obrad? Nie 

ma uwag, w związku z czym stwierdzam, że dzisiejsze spotkanie będziemy odbywać według 

porządku obrad wcześniej nam przesłanego.  

Ad. 4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przechodzimy zatem do punktu 4: „Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji”. Zanim 

przejdziemy do głosowania, chciałbym zapytać czy ze strony Państwa Radnych są uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji? Nie widzę uwag. W związku z czym poddaję pod głosowanie 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. Rozpoczynam głosowanie (Forszpaniak Mirosław, 

Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Kolberg Jakub, Kozak Marek, 

Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Skowronek 

Przemysław, Skrzypek Robert).  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia protokołu z obrad poprzedniej sesji 

stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przyjęliśmy protokół z poprzedniej sesji i w związku z tym zrealizowaliśmy punkt 4.  

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Przechodzimy do punktu 5, to jest moja informacja na temat działalności międzysesyjnej. 

Proszę Państwa z oczywistych myślę dla wszystkich powodów moja aktywność przez okres 

wakacyjny, a również ze względu na czas epidemii wyglądała tak, że właściwie ograniczyła 

się do tego, że pełniłem dyżury wtedy, kiedy mogłem, a prawie zawsze mogłem być                          

w poniedziałek między 14:00 a 15:00 w Urzędzie. Zasygnalizuję tylko Państwu, że na tych 

dyżurach pojawiło się kilka osób czy miało miejsce kilka telefonów związanych z tematami 

bliskimi nam wszystkim, w tym sensie, że dotykającymi naszego codziennego życia. Ja nie             

w tym punkcie chciałbym te tematy rozwijać pomyślałem, że punkt wolne głosy i wnioski jest 

może bardziej odpowiedni do tego, żeby przynajmniej o kilku sprawach powiedzieć. Tylko 

zasygnalizuję, że to są tematy, które się często powtarzają, tj. dalsza gazyfikacja naszej 

Gminy, ruch uliczny na ulicy Jeziorkowskiej w Osiecznej czyli natężenie tego ruchu i kłopoty 

z wyjazdami mieszkańców z posesji. Temat działek budowlanych w Osiecznej. Temat 

wyłączonej fontanny i zamkniętej wypożyczalni sprzętu w okresie wakacyjnym lipiec                         

-sierpień na letnisku w Osiecznej. Ponownie też już nie nowy temat dotyczący ścieżki 

rowerowej do Wojnowic. Nowe punkty oświetlenia ulicznego. W punkcie 2 informacji 

napisałem to, czego efektem była dzisiejsza okazja do spotkania się przed sesją. Z Panem 

Mecenasem, z Panem Sekretarzem i z Panią Inspektor dokonywaliśmy wstępnej analizy treści 

skarg i stanowisk Rady Miejskiej, które dzisiaj są zaszeregowane w odpowiednich punktach 

porządku obrad. Nie będę tego rozwijał, tylko będziemy to procedować, jak rozumiem                     

w dalszej części obrad bo przed chwilą zatwierdziliśmy porządek obrad. Dziękuję. 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 

Ad. 6. Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
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W punkcie 6 poproszę Pana Burmistrza o sprawozdanie z działalności w okresie 

międzysesyjnym. Panie Burmistrzu, proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo! W okresie międzysesyjnym, tj. od 

1 lipca do dzisiaj uczestniczyłem w: spotkaniu wójtów, burmistrzów, Starosty 

Leszczyńskiego i Prezydenta Miasta Leszna. Tym razem ja pełniłem honory Gospodarza tego 

spotkania, w Zgromadzeniu Wspólników Zakładu Usług Wodnych we Wschowie, mszy 

dożynkowej, która przebiegała w ramach Gminnych Dożynek w podziękowaniu za 

tegoroczne zbiory, spotkaniu z dyrektorami przedszkoli i szkół. Tematy były podobne jak na 

końcu sierpnia każdego roku, tj. przygotowanie do nowego roku szkolnego 2020/2021, 

ślubowaniu nauczycieli. Ślubowanie złożyły cztery Panie po zdaniu egzaminu na stopień 

awansu zawodowego nauczyciela mianowanego. Ponadto uczestniczyłem w serii zebrań 

wiejskich związanych z funduszem sołeckim. Nadto informuję, że:  

1) zakończyliśmy przebudowę drogi gminnej w Kątach – Maciejewie. Droga ta powstała              

w ramach Programu Budowy Dróg Samorządowych. Pełną dokumentację rozliczenia tej 

inwestycji przekazaliśmy Panu Wojewodzie Wielkopolskiemu, 

2) aktualnie trwa końcowy etap budowy dróg dla rowerów w ramach ograniczenia niskiej 

emisji na terenie Aglomeracji Leszczyńskiej. Obecnie firma, która wykonuje to zadanie 

ma do zrealizowania kilka krótkich odcinków, które łączą dywanik asfaltowy z kostką 

brukową. Trwa porządkowanie przyległego terenu do tej ścieżki, tzn. oczyszczanie, 

niwelacja poboczy i obsiewanie trawą, 

3) przebudowywana jest ul. Sosnowa w Kąkolewie. Nastąpiło zdemontowanie płyt 

drogowych, następnie przeprowadzono prace ziemne oraz warstwą betonu dokonano 

stabilizacji podłoża. Aktualnie Wykonawca rozpoczął układanie krawężników,                           

a następnie położy nawierzchnię z trylinki betonowej, 

4) w ramach tego samego Funduszu podpisaliśmy z Wojewodą Wielopolskim umowę na 

dofinansowanie przebudowy drogi gminnej w Ziemnicach Górce na odcinku 900 mb, 

która przylega do drogi powiatowej. Do ogłoszonego przetargu zgłosiło się 4 oferentów. 

Najkorzystniejszą ofertę przedstawiło Przedsiębiorstwo Dróg i Ulic, Sp. z o.o. w Lesznie. 

Wartość oferty tej firmy jest niższa od środków przeznaczonych na wykonanie tego 

zadania. Przygotowujemy dokumentację, która umożliwi podpisanie umowy                                 

z Wykonawcą. Prace, jak wiemy, rozpoczną się i będą realizowane już w tym roku, 

natomiast zakończenie przebudowy przewidziane jest na koniec maja roku przyszłego, 

5) zakończyliśmy przebudowę ul. Szkolnej w Osiecznej. Aktualnie przebudowywany jest 

odcinek drogi polnej również w Osiecznej na ul. Okulickiego, 

6) trwa końcowa faza adaptacji byłego Centrum Kultury i Biblioteki w Osiecznej na 

pomieszczenia Centrum Aktywności Społecznej, 

7) zgodnie z podpisanymi umowami trwają prace przy budowie dwóch żłobków,                          

tj. w Kąkolewie i Osiecznej. W obu przypadkach mówimy o stanie surowym obiektów. 

Prace przebiegają zgodnie z terminarzem więc jesteśmy przekonani, że te budynki 

powstaną w terminie, 

8) natomiast w Popowie Wonieskim zakończyliśmy remont, który obejmował wykonanie 

tynków wewnętrznych elewacji w budynku przystanku autobusowego. Prace te wykonali 

pracownicy Urzędu, 

9) w Grodzisku pobudowany został odcinek kanalizacji sanitarnej, który umożliwi 

podłączenie do sieci nowego budynku mieszkalnego. Te prace wykonała firma 

zewnętrzna, 

10) również w Grodzisku położyliśmy kostkę betonową na pow. około 100 m2 na drodze 

gminnej i zakończyliśmy niwelację drogi połączonej z dostosowaniem jej do stanu 

używalności. To jest droga w Grodzisku, która przez kilkadziesiąt lat nie była 
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użytkowana, a potrzeba jej udrożnienia wynikła stąd, że na końcu tej drogi powstaje 

nowy budynek, nowa posesja więc taki obowiązek wobec nas jako właściciela tej drogi 

powstał, 

11) na ul. Gostyńskiej w Osiecznej na terenie działek z zabudową letniskową na odcinku 

około 45 mb, przebudowaliśmy drogę z gruntowej na betonową, Była to skomplikowana 

praca ale udało się ją wykonać i w ten sposób umożliwiamy właścicielowi dojazd do 

budynku mieszkalnego, który znajduje się na końcu tej drogi, 

12) w Drzeczkowie, w sąsiedztwie świetlicy wiejskiej, zniwelowaliśmy działkę, która jest 

własnością Gminy. Działka została wyprofilowana z ukośnej do poziomej nawierzchni. 

Będzie ona przeznaczona na kolejne działania dla mieszkańców Drzeczkowa, 

13) opracowany został projekt budowlany na rozbudowę sieci kanalizacji sanitarnej na 

Stanisławówce w Osiecznej. Wystąpiliśmy o stosowne pozwolenie na budowę w tym 

zakresie. Kolejny projekt, który został zakończony, tj. rozbudowa odcinka kanalizacji 

sanitarnej i sieci wodociągowej w Kąkolewie na ul. Południowej. To zadanie będzie 

realizowane na podstawie zgłoszenia. W opracowaniu jest rozbudowa sieci kanalizacji 

sanitarnej dla ul. Wiśniowej i Czereśniowej w Kąkolewie, 

 

Na salę obrad przybył Pan Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Robert Jaraczewski. 

 

14) wystąpiliśmy do Wojewody Wielkopolskiego z wnioskiem o dofinansowanie 

przebudowy ul. Jabłonkowej w Kąkolewie. Ten wniosek został skierowany w naborze                             

w ramach Programu Budowy Dróg Samorządowych, 

15) ponownie został ogłoszony przetarg nieograniczony na budowę ścieżki edukacyjno                   

– ekologicznej z wieżą obserwacyjno – widokową. Złożona została jedna oferta. Wartość 

tej oferty wyraźnie przekroczyła środki przeznaczone na realizację tego zadania, stąd 

przetarg został unieważniony, 

16) wykonujemy na bieżąco prace porządkowe, jak o tej porze każdego roku. Po 15 sierpnia, 

ponieważ jest taka możliwość, wykosiliśmy trzcinę, która zarastała zbiornik p-poż.                      

w Kąkolewie oraz Samicę w obrębie zabudowy Osiecznej. 

Na bieżąco spotykałem się z kadrą naszego Urzędu. Przygotowane zostały projekty uchwał, 

które Państwo Radni przyjęli do porządku dzisiejszej sesji więc wnoszę o podjęcie tychże 

uchwał. Dziękuję.  

Informacja Burmistrza o jego działalności w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panie Burmistrzu. Witamy Pana Roberta Jaraczewskiego, powiększamy nasz skład 

do 13 osób i pracujemy dalej. Jeśli są pytania do Pana Burmistrza czy do części 

sprawozdawczej, to można teraz zadawać pytania o co pytam i można nawiązać tak, jak się 

umówiliśmy od początku kadencji do tych tematów w punkcie wolne głosy, wnioski                        

i informacje. Teraz nie widzę chętnych do zabrania głosu, w związku z czym proszę Państwa 

stwierdzam, że zrealizowaliśmy punkt 6. 

Ad. 7. Zgłaszanie interpelacji przez Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 7 pytam Państwa Radnych, kto chciałby zgłosić interpelacje? Pan Radny Zbigniew 

Forszpaniak. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Dzień dobry Państwu! Chciałem złożyć interpelacje. Pan Burmistrz Stanisław Glapiak, Pan 

Starosta Jarosław Wawrzyniak. W imieniu swoim i w imieniu mieszkańców Wojnowic proszę 

władze Powiatu Leszczyńskiego o ujęcie w planach inwestycyjnych budowy chodnika na 

odcinku około 100 do 150 m, od skrzyżowania drogi nr 432 z drogą powiatową w kierunku 
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Zglińca. Proszę też władze Gminy Osieczna o poparcie mojego wniosku w tej sprawie. 

Będziemy w Wojnowicach bardzo usatysfakcjonowani pozytywnym rozpatrzeniem naszej 

prośby, za co z góry dziękujemy. Zbudowanie chodnika, o którym mowa powyżej, w sposób 

znaczący i bezdyskusyjny podniesie bezpieczeństwo tych mieszkańców, którzy codziennie 

przemieszczają się wzdłuż tej drogi, na dzisiaj korzystając ze zniszczonego pobocza i skarpy. 

Dotyczy to również lub przede wszystkim dzieci, które pokonują ten odcinek w drodze na 

pobliski przystanek autobusowy. Prawie codziennie jesteśmy świadkami naprawdę 

niebezpiecznych sytuacji, kiedy często bardzo duże pojazdy omijają w bardzo niewielkiej 

odległości idące wzdłuż drogi dzieci i dorosłych mieszkańców. Z wyrazami szacunku Radny 

Zbigniew Forszpaniak. Jeszcze mam jedną interpelację. Pan Starosta Powiatu Leszczyńskiego 

Jarosław Wawrzyniak. Na ręce Burmistrza Gminy Osieczna Pana Stanisława Glapiaka 

składam interpelację do Pana Starosty Powiatu Leszczyńskiego w sprawie remontu drogi 

powiatowej w miejscowości Wojnowice, od skrzyżowania z drogą wojewódzką nr 432                  

w kierunku Zglińca. Fatalny stan tej drogi, pozarywane skarpy i pobocze, stanowią przyczynę 

wielu niebezpiecznych sytuacji na tej drodze. Dla naszej lokalnej społeczności                              

w Wojnowicach remont drogi na wspomnianym odcinku podniósłby w sposób zdecydowany 

bezpieczeństwo w naszej miejscowości. Obserwujemy z uznaniem rozmach inwestycyjny 

Powiatu Leszczyńskiego i dlatego z wielką nadzieją kierujemy nasz wniosek. Liczymy, że tak 

ważna dla nas inwestycja znajdzie się w najbliższych z możliwych planów wydatkowych               

w infrastrukturze drogowej Powiatu. Z wyrazami szacunku Radny Zbigniew Forszpaniak. 

Proszę o przekazanie treści mojej interpelacji Radnym Powiatu Leszczyńskiego 

reprezentującym naszą Gminę w Radzie Powiatu. Dziękuję. 

Interpelacje zgłoszone przez Pana Radnego Zbigniewa Forszpaniaka stanowią odpowiednio 

załącznik nr 5 i nr 6 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Radnemu. Przekażę Panu Burmistrzowi złożone interpelacje. W swoim 

imieniu powiem, że popieram i podłączam się pod te interpelacje, rzeczywiście dobrze by 

było, gdyby Powiat Leszczyński nie zapomniał w tych swoich inwestycjach również o tej 

drodze. Rozmawialiśmy, pamiętam o tej drodze z Panem Starostą jak był Gościem na naszej 

sesji. Ja tylko powtórzę, to co powiedziałem wtedy na tym spotkaniu. Sytuacja jest oto taka, 

że jadąc z Wojnowic, niektórzy jadą tą drogą do Poznania ale można też do Kościana, do 

granic Powiatu Leszczyńskiego droga jest w zastraszającym stopniu zniszczona. Pan Starosta 

udowadniał mi, że ja do końca nie wiem, gdzie się zaczyna Powiat Leszczyński ale prawie 

dokładnie, kiedy się zaczyna Powiat Kościański, ta droga jest w o wiele lepszym stanie i do 

samego Poznania można dojechać bardzo dobrą drogą, a fragment drogi przebiegający przez 

Powiat Leszczyński jest w złym stanie. Proszę Państwa, kto jeszcze chciałby zabrać głos                  

w punkcie interpelacje? Nie widzę. Dziękuję. 

Ad. 8. Zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie następnym pytam, kto z Państwa Radnych chciałby zgłosić zapytanie? Pan Radny 

Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dzień dobry Państwu! Zapytanie do Burmistrza Gminy Osieczna. W dniu 1 stycznia 2020 r. 

rozpoczął działalność Gminny Zakład Komunalny Sp. z o.o. w Osiecznej. 30 czerwca minął 

drugi kwartał jego działalności. Pytanie pierwsze. Jaki dochód uzyskał w pierwszych dwóch 

kwartałach roku obecnego z wyszczególnieniem, z jakich źródeł Zakład Komunalny? Pytanie 

drugie. Jakie wydatki poniósł w dwóch pierwszych kwartałach obecnego roku Zakład 

Komunalny? (z dokładnością do jednego grosza) z wyszczególnieniem na następujące grupy: 

 energia elektryczna, 

 wynagrodzenia, 
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 czynsz, 

 chemia do uzdatniania ścieków, 

 sprzęt BHP, 

 szkolenie BHP pracowników, 

 odzież roboczą, 

 oprogramowanie księgowe, 

 artykuły biurowo-papiernicze, 

 kosiarkę i kosę spalinową, 

 drobne narzędzia i urządzenia, 

 wynajęcie wozu asenizacyjnego, 

 odczyt wodomierzy, 

 wysłanie faktur i korespondencji papierowej, 

 monitoring pracy pompowni, 

 naprawę pompy, 

 ubezpieczenie pojazdu służbowego Bus 

oraz inne, jeżeli takowe występują. 

Z poważaniem Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Przemysław Skowronek. Przekazuję 

zapytanie na ręce Pana Przewodniczącego. Dziękuję.  

Zapytanie złożone przez Pana Radnego Przemysława Skowronka stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Radnemu. Również zapytanie przekażę Panu Burmistrzowi bez zbędnej 

zwłoki. Proszę Państwa, zapytania Radnych. Kto jeszcze z Państwa Radnych chciałby złożyć 

zapytanie? Nie ma. Proszę Państwa zamykamy zatem punkt 8.  

Ad. 9. Zapoznanie Rady Miejskiej Gminy Osieczna ze skargą na działalność Burmistrza 

Gminy Osieczna. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozpoczynamy realizować punkt 9. W punkcie 9 proszę Państwa mamy „Zapoznanie Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna ze skargą na działalność Burmistrza Gminy Osieczna.” Ustaliłem         

i tak proponuję, że owo zapoznanie oznacza mianowicie fakt, że przeczytam Państwu złożoną 

skargę datowaną na 11 lipca 2020 r. do Wojewody Wielkopolskiego, która brzmi tak. Skarga 

na działania urzędników Gminy Osieczna, a w szczególności na Burmistrza Osiecznej                    

w sprawie egzekucji decyzji o określonej sygnaturze. Szanowny Panie Wojewodo w swojej 

skardze z 10 lipca na opieszałość w podejmowaniu czynności administracyjnych przez 

urzędników Gminy Osieczna w sprawie nielegalnego wysypiska odpadów ze wsi Ziemnice 

poruszyłem temat egzekucji decyzji z 10 lutego 2020 r. W odpowiedzi na wezwanie 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu z 20 maja mówię o problemie 

związanym z pewną nieścisłością pomiędzy stanem faktycznym, a deklarowanym przez 

Gminę Osieczna w sprawie egzekucji decyzji. Analizując BIP Osieczna trafiłem na zapytanie 

Radnego Pana Przemysława Skowronka z dnia 27 kwietnia, gdzie Burmistrz pytany jest                  

o egzekucję ww. decyzji. Dnia 11 maja Burmistrz odpowiada Radnemu. Postanowienia 

niniejszej decyzji zostały zrealizowane, co potwierdzone zostało pismem właściciela 

nieruchomości. Jest to nieprawda, tak mówi Skarżący nie ja, gdyż decyzja nakłada obowiązek 

usunięcia odpadów na dzierżawcę. Kierując się treścią pisma BR o określonej sygnaturze 

wysłałem zapytanie do Burmistrza z 29 maja 2020 r., gdzie pytam o szczegóły realizacji 

podpunktu 4 tej decyzji oraz o dokumenty jej wykonania. W odpowiedzi otrzymuję pismo 

datowane na 12 czerwca, Burmistrz załącza dokumenty, które mogą świadczyć tylko o tym, iż 

nie kontrolował na żadnym etapie obowiązków nałożonych na dzierżawcę działki 225/2. Dnia 

23 czerwca 2020 r. wysyłam kolejne pismo z prośbą o wyjaśnienie i o uzupełnienie 
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dokumentacji. Burmistrz nie odnosi się do moich pytań, pisze iż wezwał Pana M.K. do 

uzupełnienia dokumentacji. Szanowny Panie Wojewodo proszę o przyjęcie i rozpatrzenie 

skargi. Moim zdaniem przyjęcie przez Burmistrza zwykłego pisma jako potwierdzenie 

wykonania postanowień decyzji administracyjnej świadczy o lekceważącym podejściu do tak 

ważnej sprawy, jaką jest ochrona środowiska. Przyjmowanie dokumentacji bez weryfikacji 

też nie świadczy o fachowości Burmistrza. Może to budzić obawy, co do wiarygodności 

najważniejszej osoby w naszej Gminie. Z poważaniem i podpis osoby składającej skargę. 

Proszę Państwa przeczytałem treść skargi po to, żebyście Państwo mogli zdecydować czy 

uważacie tak jak ja, że nosi ona znamiona skargi na działalność Pana Burmistrza. Ja nie 

wymagam i nie oczekuję, że teraz zaczniemy dyskusję na temat treści skargi. Przeczytałem 

treść skargi po to, żebyśmy mogli się wypowiedzieć, co do tego czy dobra jest propozycja, 

żeby zgodnie z prawem tę skargę przekazać do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. I taką 

propozycję chciałbym w tym momencie Państwu Radnym złożyć i poddać pod głosowanie. 

Proponuję, żebyśmy w związku z tym, że skarga jest skargą w rozumieniu obowiązującego 

prawa, to żeby została skierowana do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. Rozpoczynam 

głosowanie nad tym wnioskiem. Kto z Państwa jest za przyjęciem tego wniosku, proszę 

zagłosować (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska 

Renata, Jaraczewski Robert, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki 

Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Proszę Państwa wszyscy obecni czyli 13 osób 

przegłosowało przyjęcie wniosku w takim kształcie, w jakim został przedstawiony.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przekazania skargi do Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Można jeszcze chwileczkę? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

W tym momencie chciałbym się odnieść ponieważ w skardze pada moje nazwisko i udzielona 

odpowiedź Pana Burmistrza na moje zapytanie. Dziwi mnie fakt, że Pan Burmistrz dnia                  

11 maja odpowiada mi, że decyzja została zrealizowana, a teraz dowiaduję się, że 23 czerwca 

2020 r. Pan Burmistrz wystąpił o uzupełnienie dokumentacji. Jest to dla mnie niezrozumiała 

sprawa. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Oczywiście z tym, że tak jak prosiłem i sugeruję, żebyśmy te rozważania i dyskusję przenieśli 

na obrady Komisji. Pan Radny jest członkiem Komisji? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Nie.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Nie, ale Pan Radny, jak rozumiem może uczestniczyć w posiedzeniu tej Komisji. Myślę, że 

na Komisji będzie miejsce na wypracowanie stanowiska. Proszę Państwa zamykam punkt 9.    

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 10 mamy uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 

dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. Mamy projekt uchwały. Czy są ze 

strony Państwa Radnych pytania? Ja chciałbym zapytać, co to za działka mimo, że już pewnie 

kilka razy usłyszałem odpowiedź. Jakie są stawki czynszu na letnisku, jeśli to jest 210 m2 czy 

21 m2? 
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Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

21 m2. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

21 m2. To jest jeden z lokali gastronomicznych? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, dzierżawiony przez Pana Albina Kasperskiego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pamiętają Panowie Burmistrzowie czy ktoś z urzędników pamięta jaka to jest stawka, ile płaci 

się w Osiecznej za 21 m2 powierzchni handlowej na letnisku? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Za chwilę odpowiemy. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję, będę wdzięczny za odpowiedź, żeby wiedzieć jakie to są pieniądze. Pytania? Proszę 

Państwa ja bez względu na odpowiedź, jeśli chodzi o stawki, jestem gotowy głosować. Jeśli 

Państwo nie macie nic przeciwko, to przedstawiam projekt uchwały numer kolejny Rady 

Miejskiej Gminy Osieczna z 3 września 2020 r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat. Mamy projekt 

uchwały. Rozpoczynam procedurę głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej 

uchwały, proszę zagłosować (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak 

Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska 

Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Skowronek Przemysław, 

Skrzypek Robert). Zakończyliśmy głosowanie. Proszę Państwa 13 głosów „za” czyli wszyscy 

obecni głosowali za przyjęciem uchwały.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na czas oznaczony do 3 lat 

stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XX.138.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 3 września 2020 r.                       

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzierżawy po umowie zawartej na 

czas oznaczony do 3 lat stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dobrze. Jeśli Państwo nie mają nic przeciwko to proponuję przejść do punktu 11. 

Ad. 11. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu skargi Prokuratora Rejonowego w Lesznie wraz                      

z odpowiedzią na skargę. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 11 mamy podjęcie uchwały podjęcie uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi Prokuratora Rejonowego                     

w Lesznie wraz z odpowiedzią na skargę. Czy w związku z materią, o której mówi uchwała   

w tym punkcie są ze strony Państwa Radnych pytania? Nie widzę. W związku z tym 

przedstawiam projekt uchwały numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna z 3 września 

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi 

Prokuratora Rejonowego w Lesznie wraz z odpowiedzią na skargę. Rozpoczynam procedurę 

głosowania. Kto z Państwa Radnych jest za przyjęciem, proszę zagłosować (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, 

Mikołajczak Mariusz, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). Kto jest przeciw, proszę 

zagłosować. I kto się wstrzymał też proszę zagłosować. Jak Państwo widzą 13 głosami „za” 

czyli jednomyślnie przyjęliśmy projekt uchwały. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przekazania do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi Prokuratora Rejonowego                     
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w Lesznie wraz z odpowiedzią na skargę stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XX.139.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 3 września 2020 r.                       

w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu skargi 

Prokuratora Rejonowego w Lesznie wraz z odpowiedzią na skargę stanowi załącznik nr 12 do 

niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Zatem spróbujmy zrealizować punkt 12. 

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania Wojewodzie Wielkopolskiemu 

wyjaśnień. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 12 mamy podjęcie uchwały w sprawie przekazania Wojewodzie Wielkopolskiemu 

wyjaśnień. Mamy przygotowaną i wcześniej nam przedstawiony projekt treści dokumentu                 

z wyjaśnieniami Rady Miejskiej, w związku z zapytaniem Pana Wojewody. Pytam Państwa 

Radnych czy są uwagi, pytania do tej treści? Nie widzę. Proszę Państwa, w związku z tym 

uważam, że możemy przystąpić do głosowania nad przyjęciem tej uchwały w punkcie 12. 

Uchwała numer kolejny Rady Miejskiej Gminy Osieczna w sprawie przekazania Wojewodzie 

Wielkopolskiemu wyjaśnień. Rozpoczynam głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

przyjęciem tej uchwały, proszę zagłosować (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, 

Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Kolberg Jakub, Kozak Marek, 

Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Skowronek 

Przemysław, Skrzypek Robert). Kto jest przeciw, też proszę zagłosować. Kto się wstrzymał? 

Dziękuję. Wszyscy widzimy, że jednogłośnie13 głosami „za” uchwała została podjęta. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie przekazania 

Wojewodzie Wielkopolskiemu wyjaśnień stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XX.140.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 3 września 2020 r.                       

w sprawie przekazania Wojewodzie Wielkopolskiemu wyjaśnień stanowi załącznik nr 14 do 

niniejszego protokołu. 

Ad. 13. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia żłobka i nadania mu statutu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa w punkcie 13 mamy podjęcie uchwały w sprawie utworzenia żłobka i nadania 

mu statutu. Dokument ten także był nam wcześniej przedstawiony. Czy są ze strony Państwa 

pytania dotyczące tego projektu? Pan Przewodniczący Forszpaniak. Proszę. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Ja mam pytanie do Pana Burmistrza. W jaki sposób zostanie przeprowadzona rekrutacja do 

tegoż żłobka? 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Jak zaczynamy pytać o żłobki, to chciałem zapytać, ile osób będzie pracować w tych 

żłobkach, jeśli to już dziś wiadomo ale chyba wiadomo i czy Pan Burmistrz ma dzisiaj pogląd 

na to, ile będzie kosztować nie budowa żłobka tylko miesiąc pobytu dziecka w Żłobku                   

w Osiecznej i w Kąkolewie? Czy takie kalkulacje są już zrobione? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak, jeżeli chodzi o sposób rekrutacji, to nie zrozumiałem, rekrutacji kogo? Czy zatrudnienia 

pracowników czy naboru dzieci? 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Mirosław Forszpaniak: 

Dzieci. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Po przyjęciu, o co wnoszę, statutu w drodze konkursu będzie wyłoniony dyrektor, który 

opracuje regulamin naboru czy przyjmowania dzieci, w oparciu o obowiązujące prawo. Ten 

regulamin uszczegółowi, które argumenty rodziców wnioskujących o przyjęcie swojego 

dziecka do żłobka będą wyżej punktowane. Z listy chętnych zostaną, jak w przypadku 
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postępowania rekrutacji do przedszkoli, wybrani ci najmłodsi nasi mieszkańcy, którzy będą 

uczestnikami zajęć w jednym i drugim żłobku. Natomiast, jeżeli chodzi o zapytanie Pana 

Przewodniczącego, to odpłatność rodziców, których dziecko będzie w żłobku w pierwszych 

dwóch latach funkcjonowania czyli w 2021 i 2022 roku będzie polegać na ponoszeniu 

kosztów wyżywienia dziecka dlatego, że kwestie związane z opłacaniem pracowników są 

regulowane w dotacji, którą otrzymaliśmy, powtarzam na dwa pierwsze lata funkcjonowania 

żłobków. Z definicji i z tego co niesie zobowiązanie związane z funkcjonowaniem jednego 

czy drugiego żłobka wynika, że wymagana jest jedna opiekunka/jeden opiekun na pięcioro 

dzieci. Natomiast, jeżeli chodzi o stanowisko dyrektora mam takie przekonanie, że będzie to 

jedna osoba na części etatu w jednym żłobku i na części etatu w drugim z tych żłobków.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy to znaczy, że jedna z opiekunek będzie dyrektorem? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Wszystko zmierza w tę stronę, że dyrektor będzie miał pół etatu w jednym żłobku i pół etatu 

w drugim. W każdym z tych żłobków pozostaje jeszcze 1/3 etatu ponieważ 16 dzielone przez 5 

daje trzy pełne etaty i 1/3. I co do tej 1/3 w obu żłobkach czy w jednym z nich i roli, udziału                     

i obowiązków dyrektora jeszcze ostatecznej decyzji nie podjęliśmy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

A gdyby dzisiaj tej dotacji nie było, to Pan Burmistrz ma wizję, ile musiałby kosztować pobyt 

dziecka w żłobku? Ile dzisiaj w Polsce płaci się za żłobek? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

W Lesznie około 600,00-700,00 zł. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

600,00-700,00 zł w Lesznie? 

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Tak, taka jest cena.  

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Poza częścią wyżywieniową, której dzisiaj nie jestem w stanie określić, mamy prawie 

1.700.000,00 zł na dwa lata funkcjonowania dwóch żłobków, z których korzystać będzie                              

16 uczestników w każdym z nich. Dzieląc tę kwotę przez dwa lata i przez dwa żłobki oraz 

przez uczestników, to otrzymalibyśmy roczny koszt pobytu dziecka w żłobku na dzisiaj. 

Gdybyśmy otrzymaną kwotę podzielili przez 12 to byłby, to miesięczny koszt pobytu. Sądzę, 

że Pani Przewodnicząca Helińska trafnie podała miesięczny koszt utrzymania jednego 

dziecka w żłobku.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa czy są jeszcze pytania dotyczące żłobków? Nie ma pytań, zatem 

realizujemy punkt 13. Uchwała numer kolejny w sprawie utworzenia żłobka i nadania mu 

statutu. Mamy projekt uchwały. Zatem, jeśli nie ma uwag, to chciałbym poddać go pod 

głosowanie. Kto jest za? (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, 

Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Kolberg Jakub, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, 

Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Skowronek Przemysław, Skrzypek 

Robert). Kto jest przeciw? Proszę Państwa 13 głosami „za” czyli jednogłośnie przyjęliśmy 

proponowany przed chwilą projekt uchwały w sprawie żłobka i nadania mu statutu.  

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie utworzenia 

żłobka i nadania mu statutu stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XX.141.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 3 września 2020 r.                       

w sprawie utworzenia żłobka i nadania mu statutu stanowi załącznik nr 16 do niniejszego 

protokołu. 
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Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 

2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 14 mamy podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Osieczna na 2020 rok. Do tego projektu mamy autopoprawki. Proszę Panią Skarbnik                         

o przedstawienie autopoprawek Pana Burmistrza. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok. W treści projektu uchwały proponowane zapisy 

otrzymują brzmienie. § 1 ust. 1 „o kwotę 6.780.408,36 zł”, ust. 2 „o kwotę 8.846.401,91 zł”.  

§ 2 ust. 1 „Ustala się dochody budżetu w wysokości 66.573.095,09 zł, z tego: dochody 

bieżące w kwocie 47.440.278,73 zł, ust. 2 w kwocie 15.654.691,87 zł. § 3 ust. 1 „Ustala się 

wydatki budżetu w wysokości 67.079.088,64 zł, z tego: wydatki bieżące w kwocie 

43.706.574,64 zł”, ust. 2 w kwocie 15.654.691,87 zł. § 6pkt 2 lit. a „na realizację zadań 

własnych z zakresu zarządzania kryzysowego w kwocie 99.000,00 zł”. W treści uzasadnienia 

do projektu uchwały proponowane zapisy otrzymują brzmienie: pkt 1, w pkt 1 wers 3 

„Proponowane zmiany polegają na zwiększeniu dochodów o kwotę 6.780.408.36 zł.”. Dodaje 

się litery o treści: 

j) zmniejszenie w dziale 852, 85214 o kwotę 5.000,00 zł na podstawie zawiadomienia 

Wojewody Wielkopolskiego nr FB-I.3111.272.2020.7 z dnia 20 sierpnia 2020 r., w celu 

dostosowania poziomu środków do zakresu realizowanych zadań, 

k) zwiększenie w dziale 855 rozdział 85513 o kwotę 10.560,00 zł z przeznaczeniem na 

opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia 

rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna. 

W punkcie 2 wers 3 „Proponowane zmiany polegają na zwiększeniu wydatków o kwotę 

8.846.401.91 zł.”, 

 lit. g) „zwiększenie w dziale 754 rozdział 75412 o kwotę 41.000,00 zł”, 

 lit. h) „zwiększenie w dziale 754 rozdział 75421 o kwotę 75.000,00 zł”, 

 lit. j) „zwiększenie w dziale 801 rozdział 80101 o kwotę 900.000,00 zł z przeznaczeniem 

na rozbudowę Zespołu Szkół w Świerczynie oraz zmian na kwotę 600,00 zł w zakresie 

wydatków związanych z oświatą i wychowaniem”, 

 lit. k) „zmniejszenie w dziale 852 rozdział 85214 o kwotę 5.000,00 zł oraz zmiany                   

w rozdziałach 85214 i 85219 na kwotę 3.003,00 zł w zakresie wydatków związanych                 

z pomocą społeczną”, 

 lit. n) „zwiększenie w dziale 855 rozdział 85505 o kwotę 20.000,00 zł w zakresie 

wydatków związanych z tworzeniem i funkcjonowaniem żłobków oraz rozdział 85513             

o kwotę 10.560,00 zł w zakresie wydatków związanych ze składkami na ubezpieczenie 

zdrowotne.”. 

W punkcie 3 dodano tiret o treści: 

 „zwiększeniu planu dochodów i wydatków o kwotę 10.560,00 zł w związku ze 

zwiększeniem dotacji celowej przeznaczonej na opłacenie składki na ubezpieczenie 

zdrowotne za osoby pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla 

opiekuna.” 

Wszystkie proponowane zmiany zostały uaktualnione w załącznikach o numerze 1, 2, 3 i 4 do 

projektu uchwały. Dziękuję. 

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna zgłoszone do projektu uchwały w sprawie zmian 

w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowią załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję Pani Skarbnik. Proszę Państwa są pytania? Zastanawiam się, kiedy poprosić Pana 

Burmistrza o kilka zdań, w związku z tym, że jak Państwo widzą i w autopoprawce                            

i w zmianach w uchwale budżetowej w skali naszego budżetu, nie boję się powiedzieć 

proponuje się ogromne zmiany finansowe. Panie Burmistrzu proszę o kilka zdań wyjaśnień. 

Proszę.  

 

Ubył Pan Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Jakub Kolberg 

 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. Szanowni Państwo, doczekaliśmy się wpływu dotacji za realizację modernizacji 

oczyszczalni i budowę sieci kanalizacji sanitarnej. Kwota, która wpłynęła na konto naszej 

Gminy to około 10.130.000,00, zł. Ja przypomnę, że około 5.000.000,00 zł z tej kwoty 

mieliśmy już zaangażowanych, zatem pozostałą kwotę proponujemy Wysokiej Radzie do 

wydatkowania jako docelowo tu i teraz i w przyszłości na określone zadania. Wśród tych 

zadań mamy kilka projektów kanalizacyjnych, tj. budowa sieci kanalizacji sanitarnej                          

w Osiecznej na Stanisławówce i budowa sieci na ulicach: Czereśniowa i Wiśniowa                              

w Kąkolewie. Wydatki na budowę ujęcia wody, które ma zabezpieczyć naszych mieszkańców 

w dostęp do tej substancji, żeby nie było problemu z ewentualnymi niedoborami. Kolejnym 

zadaniem jest rozbudowa Szkoły w Świerczynie. Te zadania wymagają perspektywicznych 

działań więc w sytuacji, gdy te środki nie zostaną wydane w roku 2020 będą funkcjonować 

jako nadwyżka budżetowa w roku 2021i być może w latach kolejnych. Ja chcę przypomnieć, 

że temat wpisuje się w cele strategiczne, które Państwu przedłożyłem na jednej z poprzednich 

sesji. Dwa cele są, moim zdaniem, najważniejsze i wymagające potężnych kosztów,                        

tj. dokończenie budowy sieci kanalizacji sanitarnej w pozostałych miejscowościach naszej 

Gminy. To jest zadanie, które wstępnie docelowo szacujemy na kwotę rzędu powyżej 

20.000.000,00 zł. Drugie zadanie to skuteczne znalezienie, a następnie pobudowanie ujęcia 

wody z odpowiednimi sieciami. Sądzę, że to jest rząd kosztów sięgający kilku milionów 

złotych. Jeżeli chodzi o kanalizację sanitarną, to mamy taką koncepcję, którą chcemy, żeby 

zweryfikowały firmy, które znają się na tym obszarze funkcjonowania. Chcielibyśmy 

poszczególne miejscowości, jeszcze pozbawione dostępu do sieci kanalizacji sanitarnej 

modernizować w trzech modułach. Pierwszy, to jest podłączenie tych miejscowości, gdzie 

byłoby to celowe i uzasadnione finansowo do istniejącej oczyszczalni ścieków w Osiecznej. 

Drugi rodzaj naszych działań będzie się skupiał na pobudowaniu sieci w ramach danej 

miejscowości i z tejże miejscowości pobudowaniu lokalnej oczyszczalni ścieków one często 

mają określenie „kontenerowa”. I trzeci rodzaj tego zadania czy rozwiązania tego problemu, 

tj. zaproponowanie Wysokiej Radzie i naszym mieszkańcom znaczących dopłat do budowy 

przydomowych oczyszczalni ścieków. Jak Państwo wiecie, my realizujemy taki Program ale 

chcemy wystąpić i to zrobimy do Wysokiej Rady o podwyższenie kwoty dotacji. Kiedy takie 

rozwiązanie chcielibyśmy wprowadzać i gdzie? Tam, gdzie  w danej miejscowości występuje 

rozproszona zabudowa lub pojedyncze posesje są oddalone od głównej zabudowy i gdzie                

w żaden sposób klasyczna budowa kanalizacji sanitarnej nie kalkuluje się finansowo. Ja 

chciałbym tylko dopowiedzieć, o czym Państwo doskonale wiedzą, że jeżeli chodzi                       

o wskaźnik mieszkańców naszej Gminy, którzy korzystają lub mają takie prawo do 

korzystania z podłączenia się do sieci wynosi 75%. Natomiast dopełnienie do 100% czyli 

25%, a więc ¼ mieszkańców naszej Gminy jest jeszcze pozbawiona tego, ja to nazywam 

dobra, dostępu do kanalizacji sanitarnej. Stąd to zadanie pierwsze z tych kilku strategicznych, 

które Państwu przedstawiłem, w związku z pozyskaniem pokaźnej kwoty dotacji za zadania 

zrealizowane przez nasz Samorząd.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję Panu Burmistrzowi. Proszę Państwa pytania do autopoprawek bo tak jak mówiłem 

wcześniej czas na dyskusję będzie w punkcie wolne głosy, wnioski i informacje. Jeszcze 

stwierdzę, żeby było wiadome, że Pan Radny Jakub Kolberg z powodów służbowych musiał 

opuścić obrady, w związku z tym stan osobowy Rady zmalał do 12 osób ale mamy quorum. 

Proszę Państwa, jeśli nie ma pytań, to chciałbym przejść do głosowania nad autopoprawkami 

Pana Burmistrza przedstawionymi przez Panią Skarbnik. W związku z czym rozpoczynam 

głosowanie. Kto z Państwa jest za przyjęciem zgłoszonych autopoprawek, proszę zagłosować 

(Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, 

Jaraczewski Robert, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, 

Mikołajczak Mariusz, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). Brak głosu (Kolberg 

Jakub). Kto jest przeciw? Proszę Państwa, kto jest „za” zagłosował. Kto jest „przeciw”, kto 

„się wstrzymał” też była okazja do zagłosowania. Stwierdzam, że jednomyślnie ale tym 

razem 12 głosami autopoprawki Burmistrza zostały przyjęte. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawek do uchwały                    

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik              

nr 18 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Panią Skarbnik proszę o przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

budżetowej na 2020 rok. Oddaję głos Pani Skarbnik. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Szanowni Państwo zaproponowane przez Burmistrza zmiany w uchwale budżetowej dotyczą 

zwiększenia dochodów o kwotę 6.780.408,96 zł i wydatków o kwotę 8.846.401,91 zł. Po 

stronie dochodów zwiększono o kwotę 108.750,00 zł z tytułu planowanego wpływu 

dofinansowania zewnętrznego budowy dróg dojazdowych, o kwotę 424.221,00 zł z tytułu 

planowanego wpływu dofinansowania zewnętrznego zadania pn.: „Przebudowa drogi gminnej 

712930P w miejscowości Ziemnice, odcinek od drogi powiatowej 8783P do skrzyżowania                 

z drogą gminną 712930P i to jest na podstawie zawartej umowy z Wojewodą Wielkopolskim, 

o kwotę 27.055,00 zł z przeznaczeniem na wydatki dotyczące spisu, który rozpoczyna się od 

września o kwotę 187.089,57 zł, to jest z tytułu wpływu dofinansowania zewnętrznego pod 

nazwą „Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Świerczyna-Grodzisko-Łoniewo wraz 

z przebudową i rozbudową oczyszczalni ścieków w Osiecznej”, o kwotę 15.879,00 zł,                   

w związku z wpływem rozliczeń zwrotów z lat ubiegłych zasiłków stałych, o kwotę 

10.000,00 zł na podstawie zawiadomienia Wojewody Wielkopolskiego z przeznaczeniem na 

dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym, o kwotę 20.000,00 

zł z tytułu wpływu dofinansowania zewnętrznego zadania pn.: „Utworzenie miejsc opieki nad 

dziećmi do lat 3 w Gminie Osieczna” też na podstawie zawartej umowy. Zwiększenie                     

o 10.560,00 zł z przeznaczeniem na opłacenie składki na ubezpieczenie zdrowotne za osoby 

pobierające niektóre świadczenia rodzinne oraz zasiłek dla opiekuna. Po stronie dochodów 

zmniejszono o kwotę 19.842,21 zł pozycję dotyczącą wpływów za budowę świetlicy wiejskiej 

w Jeziorkach na podstawie informacji otrzymanej z Urzędu Marszałkowskiego. To są 

najważniejsze zwiększenia czy zmniejszenia proponowane jako zmiany w uchwale 

budżetowej. Po stronie wydatków proponuje się następujące zmiany. Zmniejszenie wydatków 

majątkowych o kwotę 261.750,00 zł na zadanie pn.: „Budowa na terenie Gminy Osieczna 

dróg dla rowerów w ramach ograniczenia niskiej emisji na terenie Aglomeracji 

Leszczyńskiej”. Zwiększeniu wydatków majątkowych o kwotę 4.300.000,00 zł na zadaniu 

pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej oraz wodociągowej w miejscowości Łoniewo                    

i Osieczna-Stanisławówka poza aglomeracją”. Zwiększeniu wydatków majątkowych o kwotę 

254.536,00 zł na zadaniu „Przebudowa drogi gminnej 712931P w miejscowości Ziemnice, 

odcinek od drogi powiatowej 8783P do skrzyżowania z drogą gminną 712930P. 
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Wprowadzeniu zadania pn.: „Budowa ujęcia wody na terenie Gminy Osieczna” w kwocie 

1.500.000,00 zł. Wprowadzeniu zadania pn.: „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej                          

w Kąkolewie ul. Czereśniowa i Wiśniowa” w kwocie 1.500.000,00 zł. Wprowadzeniu zadania 

pn.: Rozbudowa Zespołu Szkół w Świerczynie” w kwocie 900.000,00 zł. Zwiększeniu 

rezerwy ogólnej oraz rezerwy kryzysowej. Pozostałe zwiększenia wydatków czy też zmiany 

pomiędzy podziałkami klasyfikacji budżetowej dotyczą wydatków na bieżące 

funkcjonowanie. Ponadto proponuję spłacenie pożyczki dotyczącej termomodernizacji szkół 

na co przeznaczyliśmy 800.000,00 zł oraz w przychodach wprowadziliśmy wolne środki. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Dziękuję Pani Skarbnik. Proszę Państwa pytania do projektu tej uchwały? Proszę Państwa              

w załącznikach jest taki załącznik „Plan wydatków majątkowych w Gminie Osieczna na 2020 

rok” i tam mamy taką pozycję jak „drogi publiczne gminne”, na które przed zmianami były 

wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych w kwocie 2.331.497,00 zł. Czy ja dobrze 

rozumiem, że to są środki, które wydajemy w trakcie trwania tego roku raz na udział własny 

w zadaniach współfinansowanych i wydatki na budowę dróg gminnych bez dofinansowania. 

Teraz zwiększamy wydatki o kwotę 250.000,00 zł. Czy to wynika z tego, że chcemy jeszcze 

coś zrobić, czy z tego, że jakieś zadanie kosztuje drożej niż miało kosztować?  

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Ta pozycja dotycząca kwoty 254.536,00 zł wynika z podpisania umowy z Wojewodą 

Wielkopolskim i dotyczy dofinansowania zadania z Funduszu Dróg Samorządowych. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rozumiem. Wcześniej nie mogliśmy przewidzieć czy dostaniemy dofinansowanie czy nie                

i teraz po podpisaniu umowy wprowadzamy środki. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Kolejna rzecz dotyczy zwiększenia o kwotę 100.000,00 na zakup materiałów dla Urzędu. 

Administracja publiczna mamy urzędy gmin, zakup materiałów i wyposażenia, dokładamy 

100.000,00 zł i na zakup usług pozostałych dokładamy 74.000,00 zł. Co się stało, że musimy 

w trakcie roku dołożyć 174.000,00 zł albo jakie są plany Urzędu, że to ma kosztować 

174.000,00? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Te środki dołożyliśmy zapobiegawczo, ponieważ często na koniec roku czy pod koniec 

brakuje środków ale w grudniu plan jest dostosowywany do wykonania wydatków. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czyli dzisiaj nie możemy powiedzieć, że już wiadomo na co zostaną te środki przeznaczone? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Nie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Proszę Państwa są jeszcze pytania? Nie ma. Proszę Państwa chyba jesteśmy gotowi 

do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2020 rok. 

Rozpoczynam głosowanie. Kto jest „za”, proszę zagłosować (Forszpaniak Mirosław, 

Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Kozak 

Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, 

Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). Brak głosu (Kolberg Jakub). Kto jest „przeciw”, 

proszę zagłosować. Kto „się wstrzymał”, proszę zagłosować. Proszę Państwa stwierdzam, że 

uchwała została podjęta jednomyślnie, 12 głosami „za”. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmian                         

w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
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protokołu. 

Uchwała nr XX.142.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 3 września 2020 r.                       

w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Osieczna na 2020 rok stanowi załącznik               

nr 20 do niniejszego protokołu. 

Ad. 15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Osieczna na lata 2020 – 2028.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie następnym mamy taką samą procedurę jak przy poprzedniej uchwale. Panią 

Skarbnik proszę o spełnienie formalności czyli przedstawienie autopoprawki Pana 

Burmistrza. 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Autopoprawki Burmistrza Gminy Osieczna do projektu uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028. W załączniku nr 1 

„Wieloletnia Prognoza Finansowa jednostki samorządu terytorialnego” uaktualniono dane 

dotyczące roku 2020, w związku z autopoprawką do uchwały budżetowej. Dziękuję. 

Autopoprawki Burmistrza do projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 stanowią załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Czy są pytania do treści tej autopoprawki? Jeśli nie ma pytań, to proponuję 

przegłosowanie przedstawionej autopoprawki. Kto jest „za”, proszę zagłosować (Forszpaniak 

Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, Helińska Renata, Jaraczewski Robert, 

Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, Łagoda Sebastian, Mikołajczak 

Mariusz, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). Brak głosu (Kolberg Jakub). Kto jest 

„przeciw”, proszę zagłosować. Kto się „wstrzymał”, też proszę zagłosować. Proszę Państwa 

12 Radnych było „za”, nikt się „nie wstrzymał” i nikt nie był „przeciw”. Mamy projekt 

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020             

-2028 po przyjętej autopoprawce. 

Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie przyjęcia autopoprawek do projektu uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 

stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Zaproponuję, że może nie trzeba przedstawiać projektu uchwały, jeśli nie widzę sprzeciwu,               

w ślad za tym co zmieniliśmy w poprzedniej uchwale. To co uchwaliliśmy w zmianach                    

w chwale budżetowej musi być naniesione w WPF-ie, tak? 

Skarbnik Gminy Osieczna Pani Bogna Kaźmierczak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa, w związku z tym moja propozycja jest taka, żeby Pani Skarbnik nie 

przedstawiała projektu uchwały tylko ja przedstawię projekt i poddam go pod głosowanie,                     

a ja przedstawię w ten sposób, że powiem, że przedstawiam Państwu projekt kolejnej uchwały 

tym razem w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 

2020-2028 i on ma taką treść, którą mamy na tabletach. Rozpoczynam głosowanie. Kto jest 

„za”, proszę zagłosować (Forszpaniak Mirosław, Forszpaniak Zbigniew, Glapiak Jarosław, 

Helińska Renata, Jaraczewski Robert, Kozak Marek, Krajewska Krystyna, Lewicki Roman, 

Łagoda Sebastian, Mikołajczak Mariusz, Skowronek Przemysław, Skrzypek Robert). Brak 

głosu (Kolberg Jakub). Kto jest „przeciw”, proszę zagłosować. I kto się „wstrzymał”, też 

proszę zagłosować. Zakończyliśmy głosowanie. Wynik głosowania jest 12 głosów „za”,                 

0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących się”. 
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Imienny wykaz głosowania Radnych w sprawie podjęcia uchwały w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 stanowi załącznik               

nr 23 do niniejszego protokołu. 

Uchwała nr XX.143.2020 Rady Miejskiej Gminy Osieczna z dnia 3 września 2020 r.                       

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Osieczna na lata 2020-2028 

stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 
Proszę Państwa zrealizowaliśmy punktów 15. 

Ad. 16. Wolne wnioski i informacje. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Otwieram punkt „wnioski i informacje” i od siebie dodaję „wolne głosy”, jeśli Państwo 

pozwolą, żeby było wiadomo, że to jest czas, że można zabrać głos w wielu sprawach 

samorządowych. Zatem, kto z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie? Pan 

Burmistrz? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Czekam na Państwa. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny zgłasza się do zabrania głosu w tym punkcie? 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Tak. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Radny Zbigniew Forszpaniak. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Zbigniew Forszpaniak: 

Ja chciałem zadać pytanie Panu Burmistrzowi na temat kanalizacji. Chciałem zapytać czy 

miejscowość Wojnowice i Kąty są brane pod uwagę, jeżeli ta inwestycja byłaby wykonana               

i kiedy? Czy to byłoby za dwa, trzy lata bo mieszkańcy pytają ponieważ chcieliby to 

wiedzieć. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proponuję zbierać pytania do Pana Burmistrza czy wolne głosy, wnioski, itd. Pani 

Przewodnicząca Renata Helińska. Proszę.  

Radna Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pani Renata Helińska: 

Ja chciałam zapytać ponieważ wydaje mi się, że wkrótce minie 5 lat od momentu położenia 

nowej nawierzchni na głównej ulicy w Osiecznej. Czy w związku z tym nadal aktualna jest 

obietnica Pana Starosty, że „szykana”, która znajduje się w newralgicznym punkcie na 

zakręcie, na ulicy Leszczyńskiej, zostanie usunięta? Czy trzeba dodatkowo z naszej strony 

kolejny raz wnioskować do Starostwa, żeby tę „szykanę” zgodnie z obietnicą usunięto? 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Pani Radnej. Kto z Państwa chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy, wnioski                

i informacje? Pan Radny Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Chciałbym zwrócić uwagę Pana Burmistrza na następującą sprawę. Dobiega końca budowa 

ścieżki rowerowej, ja wiem, że ta inwestycja nie jest jeszcze zakończona ale jadąc dzisiaj na 

sesję, wyjeżdżając ze Świerczyny w kierunku do Osiecznej, zauważyłem trzy potężne kałuże, 

które zakrywają jeden pas ruchu w miejscu, w którym już została zasiana nowa trawa, itd.          

Z tego, co udało mi się zauważyć podczas prac położono odwodnienie pomiędzy ścieżką 

rowerową a drogą asfaltową. Myślę, że jeżeli to miało ściągnąć wodę z opadów, to nie spełnia 

to swojej roli. Prosiłbym zwrócić na to uwagę. Dzisiaj można jeszcze podjechać i zobaczyć to 

miejsce bo woda nie zdążyła wyparować. Dziękuję. 
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Na salę obrad powrócił Pan Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Jakub Kolberg. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję Panu Radnemu. Proszę Państwa w dalszym ciągu punkt wolne głosy, wnioski. Ja 

zgłaszam się do zabrania głosu i od razu Państwa przepraszam, że mam kilka spraw. W moim 

przekonaniu jest taka sytuacja dlatego, że mało się spotykamy w takim gronie i dlatego 

nagromadziło się kilka spraw. Sprawa pierwsza. Wiemy i bardzo się cieszymy, że Pan 

Burmistrz w imieniu Gminy Osieczna odebrał czek od Pana Premiera na 1,7 mln, 

dodatkowych jak rozumiem pieniędzy. Proszę nam wyjaśnić czy musiał Pan w imieniu 

Gminy powiedzieć na co są te pieniądze będą wydane? Jeśli tak, to na co Pan proponuje czy 

zaproponował, żeby te pieniądze wydać. Wiem od Pana Burmistrza, że będzie następna 

transza tych pieniędzy, o które będzie się można starać. Tam też chyba będzie trzeba, z tego 

jak zrozumiałem Pana Burmistrza, powiedzieć na co chciałoby się te pieniądze wydać. Tu też 

chciałbym prosić o taką informację, jaki Pan Burmistrz ma pomysł, na jakie zadania 

mielibyśmy przeznaczyć te pieniądze, gdybyśmy je otrzymali. Te pierwsze pieniądze, 

powtarzam nie wiem czy one już spłynęły na konto, ale gdzieniegdzie już spływały. Widzę 

Pani Skarbnik potwierdza, Pan Burmistrz też, to rozumiem, że jesteśmy jeszcze bogatsi                    

o prawie 2.000.000,00 zł, z czego się tylko możemy wszyscy cieszyć. To jest punkt pierwszy. 

W punkcie drugim. Złożyliśmy w tym roku jeden wniosek, jak dobrze czytam dokumenty, do 

Funduszu Dróg Samorządowych na jedną z ulic Kąkolewa. Czy nie myśli Pan Burmistrz, 

Państwo nie myślicie, że moglibyśmy składać tych wniosków więcej? Dlaczego składamy 

tylko jeden wniosek czy nie mamy więcej potrzeb bo w moim przekonaniu dofinansowanie 

jest korzystne chyba, że się mylę, to proszę o przedstawienie stanowiska. Sprawa trzecia. Tak 

zrozumiałem, że obiecał mi Pan Burmistrz, że w czasie ostatniej sesji w czerwcu, jak 

rozmawialiśmy o kryteriach robienia kolejnych ulic, to Pan Burmistrz powiedział: „nie 

rozmawiajmy o wrażeniach tylko przedstawmy fakty”. Dlatego tym bardziej chciałbym 

prosić, żebyśmy jak najszybciej dostali od Pana Burmistrza taką inwenturę. Przypomnę, że 

jeśliby miałyby obowiązywać kryteria, a rozumiem z wypowiedzi Pana Burmistrza, że one 

obowiązują, które Pan zaproponował i tak jak Pan powiedział zdecydowana większość Rady 

przychyliła się do Pana opinii, to które ulice z tych na dzisiaj niezrobionych spełniają te 

wymogi. Spełniają wymogi tych dwóch kryteriów przypominam: zameldowania i zabudowy. 

Sprawa następna. Mieszkanka pobliskiej nieruchomości położonej w pobliżu Centrum 

Kultury jakiś czas temu była u Pana Burmistrza Kuśnierka w sprawie jej pomysłu 

wynikającego z obserwacji zachowań ludzi, którzy z różnych powodów idą z miasta Osieczna 

do Centrum Kultury chodnikiem ulicy Frankiewicza i ten chodnik się kończy. Ta Pani, ja 

mówię, że to jest jej pomysł bo ja lubię mówić, że ktoś ma fajne pomysły i lubię czerpać                   

z innych pomysłów, ta Pani zaproponowała, żeby przedłużyć ten chodnik po drugiej stronie 

ulicy przez działkę gminną wzdłuż ulicy Krzywińskiej, żeby ludzie mogli prosto idąc 

chodnikiem przy ulicy Frankiewicza przejść w stronę Centrum Kultury przez działkę gminną. 

Podobno Pan Burmistrz Kuśnierek nawet wyliczył, że tam jest około 130 mb chodnika.                       

Z jakichś powodów nie spotkało się to z akceptacją, jeśli to są powody zupełnie obiektywne, 

to proszę o taką informację. Sytuacja zdaniem mieszkańców tego rejonu jest taka, że ludzie 

którzy idą do Centrum Kultury i nie wiedzą którędy iść, to niektórzy z nich, którzy się 

dowiadują to idą w stronę „Orlika” i idą tą ulicą, a niektórzy nie zważając na swoje 

niebezpieczeństwo wchodzą na obwodnicę i idą krawędzią obwodnicy. Proszę o zajęcie 

stanowiska w tej konkretnej sprawie. Tak jak Pana Burmistrza prosiłem dwa miesiące temu, 

takie mam wrażenie, że tak się umówiliśmy o drogach, że sprawdzimy, kto spełnia wymogi, 

tak też Panie Burmistrzu chciałbym ponownie poprosić w ślad za moim zapytaniem                             

z poprzedniej sesji, gdzie pytałem o decyzje oszczędnościowe w związku z epidemią. 

Dziękuję bo dostałem w czasie przewidzianym prawem odpowiedź od Pana Burmistrza w tej 
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części dotyczącej Urzędu. Ja też prosiłem o podanie, jakie decyzje oszczędnościowe i jakie 

oszczędności poczyniono w jednostkach podległych Panu Burmistrzowi, choćby w tej 

instytucji, w której jesteśmy, która, takie jest moje zdanie, wrażenie znowu niestety bo 

pewności nie mam, że w czasie epidemii z oczywistych powodów pracuje w trybie 

oszczędnościowym, ale mówiłem też o szkołach. Punkt następny. Jak wszyscy wiedzą trwają 

albo już się zakończyły spotkania wiejskie na temat funduszu sołeckiego. Ja miałem okazję 

przed sesją rozmawiać z kilkorgiem z moich przyjaciół Radnych na temat przerażająco niskiej 

frekwencji, jak do tej pory, na tych zebraniach. To jest pewnie temat, o którym może 

przyjdzie nam rozmawiać w najbliższych miesiącach czy jesteśmy w stanie coś zrobić, żeby 

nasi mieszkańcy nawet w sytuacji, kiedy mają okazję współdecydować o tym, jak rozdzielać 

pieniądze, na te zebrania nie przychodzą, ale mam trochę inne pytanie. Fundusz sołecki                      

z oczywistych powodów nie dotyka miejscowości Osieczna bo miasto Osieczna nie jest 

sołectwem. Co z Osieczną Panie Burmistrzu i takie jest moje pytanie. Czy Osieczna też 

otrzyma przydzielone wzorem Kąkolewa, największej miejscowości czy Świerczyny 

kilkadziesiąt tysięcy złotych i Zarząd Osiedla będzie mógł w jakiś sposób decydować                       

o realizacji zadań. Jaki jest pomysł Pana Burmistrza na załatwienie tej sprawy, jeśli chodzi              

o Osieczną. Od wielu miesięcy przewija się dość często kwestia, to już inna sprawa, ścieżki 

rowerowej Osieczna-Wojnowice. Był taki moment, że usłyszałem od Panów Burmistrzów, 

jeśli coś niedobrze pamiętam, to proszę o sprostowanie, że powstała pierwsza koncepcja, 

która była bardzo droga i mieliśmy ją przeprojektować czy inwestor czyli zarządca drogi  

miał przeprojektować, itd. Ja proszę o informację, jak wygląda dzisiaj stan rozmów w sprawie 

ścieżki Wojnowice-Osieczna? Dlaczego również o to pytam? Dlatego, że w lokalnym radiu 

ktoś całkiem niedawno zadał pytanie o ścieżkę Wojnowice-Osieczna i radio dostało 

odpowiedź od zarządcy drogi, ja mam maila od Pani, która odpisała na to pytanie. Pani 

odpisała, że zarządzający tą drogą żadnych planów inwestycyjnych w tej materii nie ma.                 

W związku z tym chciałbym wyjaśnić tę sytuację. W następnej sprawie Pan Burmistrz 

wspomniał, że nie rozstrzygnęliśmy po raz drugi przetargu na wieżę widokową z oczywistego 

powodu bo jak przeczytałem na BIP-ie jedyna firma, która złożyła ofertę chciała ją zbudować 

za ponad 800.000,00 zł, a my mamy przeznaczone w budżecie na ten cel 400.000,00 zł nawet 

z tą 100.000,00 dotacją. Chciałem zapytać, jak Panowie myślicie, skąd taki rozstrzał cenowy? 

Chciałbym się dowiedzieć, kto zaprojektował tę wieżę, która zdaniem tych którzy zgłosili się 

do przetargu powinna kosztować dwa razy więcej i co dalej? Ja od początku, to moje 

prywatne zdanie, które tylko powtórzę, wydawało mi się, że nawet 400.000,00 zł, to jest 

ogrom pieniędzy, zresztą wszystkim nam się tak wydawało, a tu się okazuje, że coś co 

zaprojektowaliśmy, ktoś chce zbudować za 880.000,00 zł. Jak Panowie to diagnozujecie, jak 

Państwo to diagnozują, jak diagnozuje to Urząd. I jak jestem przy projektantach, to chciałbym 

się też dowiedzieć, kto jest autorem projektów żłobków? Ja się bardzo cieszę, że będą żłobki. 

Widzę, że one są w dwóch różnych koncepcjach, ja się nie znam na architekturze, itd. Widzę 

jak rośnie żłobek w Kąkolewie i to jest moje prywatne, osobiste zdanie, mi się nie podoba ten 

budynek. Prosty, dwuspadowy budynek jakoś mi nie pasuje do XXI wieku. Przejrzałem 

kilkanaście lub kilkadziesiąt projektów żłobków budowanych dzisiaj w Polsce w małych 

miejscowościach. Chciałbym się dowiedzieć, kto jest projektantem bo rozumiem, że to pod 

egidą Pana Burmistrza powstał ten projekt i, że to jest jakaś koncepcja. Chcę wiedzieć, kto 

jest autorem tego projektu, jak również projektu wieży widokowej. Wspomniałem w moim 

sprawozdaniu, że miałem kilka spraw, którymi zajmowałem się na dyżurze. Chcę Państwu 

powiedzieć, że przegrałem kilka emaili do Pana Burmistrza, w tym sensie, że niestety nie 

spotkałem się z aprobatą moich drobnych pomysłów. Chcę, żebyście Państwo o tym wiedzieli 

dlatego, że po ostatniej sesji poprosiłem Pana Burmistrza, że jeśli to nie problem, to żebyśmy 

w imię upubliczniania naszych prac, żeby nie było wątpliwości czym się zajmujemy i co 

robimy na co dzień, my jako Radni bo o Panu Burmistrzu i o Urzędzie z oczywistych 
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powodów jest dużo głośniej i więcej. Poprosiłem Pana Burmistrza, żeby, gdzie tylko to 

możliwe czyli na profilu faceboockowym, który tak niektórzy z nas cenią, czy na stronie 

www.osieczna.pl pojawiał się dodatkowo mimo, że gdzieś jest zapis z naszej sesji ale, żeby 

pojawiał się jako informacja, że odbyła się sesja, i że każdy może obejrzeć jej zapis. Pan 

Burmistrz niestety, z mojego punktu widzenia niestety, nie przystał na tę moją prośbę i chcę 

żebyście Państwo o tym wiedzieli. Zapytałem też w dwóch drobnych rzeczach bo zdarzyło mi 

się raz czy drugi w ciągu lata pójść na letnisko. Pełno ludzi, wszyscy zażywają wyjątkowo 

pięknego lata wiem, że Pan Burmistrz tak nie lubi, ja też tak nie lubię, jak ktoś się opiera na 

tym, że ktoś komuś coś powiedział. Zapytałem czy jest szansa na to, żebyśmy w drugim 

miesiącu wakacji uruchomili fontannę i wypożyczalnię sprzętu. Swoją prośbę motywowałem 

przede wszystkim faktem, że wiem ponad wszelką wątpliwość, że letnisko w Osiecznej było 

chyba jedynym miejscem, gdzie taka wypożyczalnia nie funkcjonowała. Ja wiem, że jest 

epidemia, wiem, że są specjalne zaostrzone wymogi ale co się stało, że przeważyła koncepcja, 

żeby tych kajaków i rowerów nie móc wynajmować? Z Panem Sekretarzem zamieniłem kilka 

zdań w sprawie fontanny, która również była wyłączona. Pan Sekretarz odpowiedział, że 

właśnie z powodu epidemii, obostrzeń, itd. fontanna jest wyłączona. Ja mówię tak, ja 

rozumiem, jak fontanna nie jest włączona w środku miasta na placu, żeby ludzie nie 

wchodzili pod tę fontannę ale nasza fontanna jest przecież prawie na środku jeziora. Pan 

Burmistrz dzisiaj, co dla mnie zupełnie zrozumiałe kilka razy nawiązał do celów 

strategicznych, o których mówił na poprzedniej sesji i nakreślił je jako Burmistrz naszej 

Gminy na następne lata. Chciałbym prosić moje Koleżanki i Kolegów Radnych, żebyśmy się 

przyłączyli do tych prac nad opracowywaniem strategicznych celów, które stoją przed naszą 

Gminą. To jest tak, że Pan Burmistrz rysuje te cele ale oczywiście jest też tak, że Rada 

Miejska ma absolutne prawo w tych pracach uczestniczyć. To jest tak, że dzisiaj wszyscy 

jesteśmy szczęśliwi, że wreszcie po wielu miesiącach starań Pana Burmistrza i wszystkich 

pracowników Urzędu otrzymaliśmy ogromne pieniądze z dofinansowania, dostajemy 

następne ale dzisiaj jest rozmowa o tym, czym ta Gmina ma się zajmować w następnych 

latach. Ja jak mówię o celach strategicznych, to proszę mi wierzyć, że nie myślę tylko o tym 

na co będziemy wydawać pieniądze. Ja chcę też Państwa namówić, żebyśmy kreślili takie 

plany z czego na przykład ta Gmina ma żyć za kilka czy kilkanaście lat. Jaka ma być struktura 

przychodów. Państwo widzą, taki jest mój pogląd, że gminy nam bliskie w sensie 

geograficznym, jak Lipno, Święciechowa, to są Gminy, które wygrały los na loterii bo                     

z różnych powodów, na przykład postanowiono, że tam przebiega „eska”. „Eska” powoduje, 

że dzisiaj jeden i drugi wójt mówi, że wszystkie tereny wokół „eski” są sprzedane i to 

oznacza, w moim przekonaniu, że w budżetach tych gmin pojawi się, teraz jest krótkie 

zwolnienie podatkowe ale później będzie, przychód z ogromnych podatków od firm, które 

kupiły ziemię przy „esce”. Gmina Osieczna tego nie ma. Ja chętnie będę uczestniczył                      

w takich rozmowach strategicznych z Panem Burmistrzem. Rada Miejska, jeśli tylko Radni 

będą mieli na to ochotę chciałbym, żebyśmy myśleli też o tym, za co i skąd ta Gmina będzie 

czerpała przychody nie za rok czy za dwa bo myślę, że to mniej więcej wiadomo ale za pięć 

lat i za dziesięć. Ciekawe jak będzie się rozwijała sprawa z Trzebanią ale dochód z Trzebani 

też pewnie się kiedyś skończy. Dzisiaj jesteśmy Gminą bardzo zasobną, w świetnej kondycji 

finansowej, w której stać nas na budowę żłóbków, na budowę Centrum Aktywności, na 

rozbudowę Szkoły w Świerczynie mimo, że był taki moment, że Pan Burmistrz zastanawiał 

się czy jest sens tej rozbudowy ale jak rozumiem wrócił koncept, że jednak trzeba ją 

rozbudować. To wszystko będzie w przyszłości kosztować. Ja nie przypadkiem pytałem                    

o żłobek bo ten żłobek Panie Burmistrzu też będzie za kilka lat kosztować, nawet wtedy albo 

tym bardziej wtedy, kiedy skończy się być może koniunktura, skończą się świetne 

dofinansowania zewnętrzne, kiedy my już przestaniemy być Radnymi i Pan Burmistrz będzie 

jeszcze Burmistrzem ale też nie do końca świata i przyjdzie ktoś następny i powie: „aha 

http://www.osieczna.pl/
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narobili inwestycji, świetnie ale z czegoś trzeba żyć”. Dlatego namawiam i proszę, żebyśmy 

jako Rada Miejska rozpoczęli takie prace. Proszę moje Koleżanki i Kolegów Radnych nie 

obraźcie się na mnie ale zróbmy wszystko, żeby się częściej spotykać niż do tej pory. Ja 

dzisiaj, przepraszam ale ja dzisiaj poruszam kilkanaście spraw między innymi dlatego, że nie 

ma okazji o tym rozmawiać na komisjach bo tych komisji nie ma, jeśli one będą to ja kilka 

rzeczy z tych spraw na pewno powiem na komisji, a nie będę zajmował uwagi w czasie obrad 

sesji. I ostatnia rzecz. Pan Burmistrz powiedział kilkanaście minut temu o planach 

kanalizacyjnych, że tam, gdzie się to nie opłaca to będą budowane oczyszczalnie modułowe, 

kontenerowe, itd. Nasza oczyszczalnia dzisiaj po modernizacji jest w stanie przyjąć jeszcze 

tyle ścieków, że się pomieścimy, czy ten plan rozwoju kanalizacji oznacza również 

rozbudowę oczyszczalni? Dziękuję. Kto jeszcze chciałby zabrać głos w punkcie wolne głosy         

i wnioski? Jeśli nie ma chętnych, to oddam głos Panu Burmistrzowi. 

Ad. 17. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Panie Burmistrzu. Proszę. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Dziękuję. Ja chciałbym zaproponować taką konwencję udzielania odpowiedzi, że na te 

Państwa uwagi, pytania czy wnioski, na które możemy odpowiedzieć teraz, to udzielę 

odpowiedzi. Natomiast tam, gdzie będzie to wymagało pewnych danych, zastanowienia się 

udzielimy odpowiedzi pisemnych w ustawowym terminie. Przechodząc, zatem do interpelacji 

to obie interpelacje Pana Radnego Forszpaniaka przekażemy do Adresata. Podobnie jak 

zapytanie czy oczekiwanie Pana Radnego Skowronka odnośnie wykazania czy przedłożenia 

sprawozdania z działalności GZK za pierwsze półrocze oczywiście mówimy o zestawieniu do 

grosza. W punkcie 16 zostało zadanych szereg pytań. Pan Radny Zbigniew Forszpaniak pytał 

o kanalizację Wojnowic i Kątów. Pierwsza odpowiedź, zgodnie z tym co kilkanaście minut 

przed Pańskim pytaniem przekazałem, docelowo mają być skanalizowane wszystkie 

miejscowości, zatem i Wojnowice i Kąty. Natomiast, jeżeli chodzi o termin nie sposób dzisiaj 

odpowiedzialnie wskazać za ile to będzie lat, zatem nie mogę tego uczynić więc nie czynię. 

Pani Przewodnicząca Helińska. Tak, mija pięć lat trwałości projektu przebudowy ulic 

powiatowych przebiegających przez Osieczną. My wszyscy jednakowo oczekujemy na to, że 

nastąpi zmiana tej „szykany”. Zapytamy Pana Starostę o to czy nie zmienił swojego 

stanowiska mając nadzieję, że trwa w tym postanowieniu, że poczekajmy pięć lat i będziemy 

przebudowywać. Uwagę Pana Radnego Skowronka przekażemy Inspektorowi, który działa           

w naszym imieniu. Mam nadzieję, że jest to niedogodność być może związana jeszcze                     

z czymś, że ten fragment nie funkcjonuje tak jak powinien, mówię o ścieżce w samej 

Świerczynie. Pan Przewodniczący zadał kilka pytań. Przynajmniej na niektóre z nich 

postaram się odpowiedzieć i również poprosić o informacje moich współpracowników. Tak, 

potwierdzam, że pieniądze w kwocie 1.735.074,00 zł wpłynęły na nasze konto. To jest kwota, 

która, jeżeli chodzi o wskazanie celu jej wydania, to docelowo musi być zrealizowana                      

i będzie do roku 2022. Natomiast, jeżeli chodzi o to, w jaki sposób, w jakiej formule ma być 

wydatkowana, to jeszcze trwa wyczekiwanie samorządów związane z tym, że nie zostało 

rozstrzygnięte czy gminy, które otrzymały te pieniądze mogą je wydać na wydatki majątkowe 

inwestycje, które już trwają czy też będą mogły zrealizować te pieniądze na inwestycje, które 

dopiero rozpoczną. Stąd jest takie myślę, że we wszystkich samorządach, chwilowe 

zawahanie. Ogłoszony został konkurs na kolejną transzę tego typu pomocy przez nasz rząd           

w kwocie dla samorządów rzędu 6 mld zł, przy czym teraz formuła jest taka, że będzie to 

działać w oparciu o konkurs czyli samorządy składają wnioski, następnie komisja powołana 

przez Pana Premiera ocenia te wnioski i następuje rozstrzygnięcie w postaci takiej oto 

decyzji, że samorząd otrzymuje lub też tym razem pieniędzy, o które wnioskował nie 

otrzyma. Minimalna kwota wystąpienia o dofinansowanie takiego wydatku majątkowego, to 
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jest 400.000,00 zł, natomiast maksymalnej kwoty nie ma. My jesteśmy w trakcie pisania 

wniosku o dofinansowanie budowy sieci kanalizacji sanitarnej Osieczna-Stanisławówka. 

Mamy takie zapewnienie, że jeżeli sporządzimy ten wniosek, to będziemy mogli poddać go 

korekcie wewnętrznej przed jego oficjalnym złożeniem, co nas bardzo cieszy bo gdyby się 

okazało, że tego typu zadanie nie spełnia wymogów formalnych i byłoby wiadomo, że 

zostanie odrzucony, to byłaby myślę strata, żeby nie skorzystać z innego pomysłu. Tym 

innym pomysłem jest wystąpienie o dofinansowanie rozbudowy Szkoły w Świerczynie ale to 

jest kwestia myślę około półtora może dwóch tygodni jako, że termin składania tych 

wniosków jest do końca września. Tego terminu nie możemy przeoczyć. W tym roku 

złożyliśmy wniosek o dofinansowanie z Funduszu Dróg Samorządowych przebudowy ulicy 

Jabłonkowej w Kąkolewie. W tym roku jeden wniosek, ja przypomnę, że w poprzednich 

latach to były dwa lub trzy wnioski. Tak się poukładały nasze pomysły i zamiary, że w tym 

roku został złożony wniosek na przebudowę ulicy Jabłonkowej w Kąkolewie. Kryteria 

wykonywania przebudowy czy budowy kolejnych ulic w ramach naszego programu. Mam 

propozycję, żebyśmy analizując ten program, o czym Pan Przewodniczący dzisiaj również 

mówił, zastanowili się nad być może pewną modyfikacją tych zasad, które cały czas są                  

w fazie pomysłu bo jeżeli Wysoka Rada ich nie zaakceptuje, to trudno mi mówić o tym, że 

tak na pewno będzie. Na ten czas z tych dwóch kryteriów, o których mówimy na pewno 

spełnia to kryterium ulica Spacerowa w Kąkolewie i z mojej wiedzy wynika, że ulica                  

w Świerczynie biegnąca wzdłuż zabudowy wielorodzinnej. O tej ulicy już mówiliśmy sporo 

czasu przy czym tam jest zastrzeżenie, które podtrzymuję i dopóki wierzyciele z księgi 

wieczystej tych działek, na których ta ulica będzie pobudowana nie odstąpią od swoich 

roszczeń, to będziemy czekać. O przebudowie chodnika przy ulicy Frankiewicza, to proszę 

Pana Przewodniczącego, Wysoką Radę o to, żebyśmy mogli po przeanalizowaniu sprawy 

udzielić odpowiedzi w terminie zgodnym z zasadami, podobnie jak decyzje oszczędnościowe 

w związku z pandemią. Doprecyzujemy odpowiedź, która nie była jeszcze pełna, w związku   

z tym, że przynajmniej w szkołach i przedszkolach był okres wakacji więc jeszcze tej 

odpowiedzi Panu Przewodniczącemu nie udzieliliśmy, co zrobimy. Zebrania wiejskie 

związane z funduszem sołeckim zostały zrealizowane, są wnioski, otrzymujemy 

dokumentację z tych zebrań będziemy analizować te zadania zaproponowane przez 

poszczególne sołectwa zgodnie z wymogami prawnymi i dalej zaproponujemy Wysokiej 

Radzie w budżecie na rok 2021 te zadania, które zaproponowały społeczności wiejskie. Jeżeli 

chodzi o Osieczną wystąpiłem kilka tygodni temu do Przewodniczącego Zarządu Osiedla, 

żebym, jeżeli tak zdecyduje, mógł spotkać się z Zarządem Osiedla i również poprosiłem Pana 

Sekretarza o udział w tym spotkaniu. Dzisiaj o godz. 18.00 odbędzie się takie spotkanie                   

i mam nadzieję, że z tych rozmów, z tej dyskusji wyniknie stanowisko Zarządu Osiedla                     

w sprawie kwoty, której oczywiście nie możemy nazwać funduszem sołeckim. Natomiast, czy 

i w jakim wymiarze będę oczywiście Wysoką Radę informował, jaka jest propozycja Zarządu 

Osiedla Miasta Osiecznej w tej sprawie. Ścieżka rowerowa Osieczna-Wojnowice czy 

właściwie Osieczna-Kąty. My czyli Urząd Gminy Osieczna wykonuje swoje zobowiązania, 

tzn. wystąpiliśmy do WZDW o określenie warunków, otrzymaliśmy je, jesteśmy w trakcie 

uzgodnień z projektantem, który nie do końca jeszcze podjął się wykonania tego projektu               

w związku ze skomplikowaniem realizacji tego zadania. Natomiast, tak jak Państwa 

informowaliśmy będziemy przygotowywać projekt i jeżeli WZDW nie ma żadnych zamiarów 

dotyczących realizacji tej inwestycji, to ze strony Samorządu Gminy będzie oferta 

współfinansowania bez możliwości realizowania tego zadania przez naszą Gminę w 100%. 

Takiej opcji nie widzę, nie widzę możliwości wydatkowania kwoty z budżetu Gminy przy 

warunkach, które otrzymaliśmy z WZDW. „Jagoda”. Kolejny przetarg kosztorysowo około 

430.000,00 brutto. Jedna jedyna oferta firmy warszawskiej 880.000,00 brutto. Ja nie umiem 

skomentować, dlaczego ta firma podała taką kwotę. Natomiast tak jak Państwo już 
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słyszeliście, przetarg w związku z tak wartościowo wysoką ofertą został unieważniony. Co 

dalej? Występujemy do WFOŚ-iu o możliwość zachowania tego dofinansowania w roku 

przyszłym czyli 2021. Jeżeli będziemy mieć potwierdzenie, że te 100.000,00 zł nadal będzie 

aktualne, to z początkiem roku 2021 czy może nawet jeszcze w tym roku ogłosimy kolejny 

przetarg mając nadzieję, że będą oferty nie oferta i inna suma. Projektant żłobków. Proszę 

Pana Burmistrza Kuśnierka, żeby podał firmę, która je zaprojektowała. Jeżeli chodzi o cele 

strategiczne jestem zadowolony z propozycji Pana Przewodniczącego i Państwa Radnych, że 

zajęliście Państwo takie stanowisko. Liczę na to, że będzie można porozmawiać i zastanowić 

się, jak zrealizujemy nasze plany i zamiary w tej najbliższej i nie tylko najbliższej przyszłości. 

Pytanie Pana Przewodniczącego dotyczące oczyszczalni ścieków w Osiecznej, jej zdolności 

przyjęcia większej liczby m3 dobowo, jak to się dzieje w tym momencie oczywiście taką 

zdolność oczyszczalnia ścieków posiada. Ja wspominając o tym, jak chcielibyśmy rozwiązać 

ten problem mówiłem o tym, że nie dotyczy to wszystkich miejscowości z powodów 

ekonomicznych, to jest przede wszystkim najważniejszy powód. Natomiast też gdzieś w tle, 

w perspektywie jakiegoś okresu czasu liczonego w latach, przy dynamicznym rozwoju 

miejscowości podłączonych czy już korzystających z sieci kanalizacji sanitarnej myślę, że się 

nie obrażą inne miejscowości, mówię zwłaszcza o Osiecznej i Kąkolewie też pewien 

margines, pewien zapas powinien być ale to nie jest powód nadrzędny. Nadrzędnym jest to, 

jeżeli nie będziemy podłączać, a tak pewnie się stanie, niektórych z tych miejscowości, które 

jeszcze oczekują na sieć kanalizacji sanitarnej, to będzie powód racjonalnego, ekonomicznego 

wydania takiego rozwiązania, które będzie optymalne. Pan Przewodniczący jeszcze pytał                      

o projektanta „Jagody”. Czy Pan Burmistrz dzisiaj odpowie? To za chwilę. Jeżeli chodzi                   

o letnisko, wypożyczalnię kajaków czy brak funkcjonowania fontanny. Decyzja, którą 

podjąłem może być tak jak Pan Przewodniczący wyraził takie stanowisko, nie do końca 

odebrana pozytywnie. Co do fontanny, to już ten argument częściowo wysnuł Pan 

Przewodniczący, w tym roku nie funkcjonowała i nie będzie funkcjonować, ponieważ sezon 

za nami. Natomiast co do wypożyczalni rowerów wodnych i kajaków szczerze powiem, jak 

zawsze, tutaj napotkaliśmy pewną barierę organizacji wypożyczania, w związku z sytuacją 

pandemiczną. Nie wiem czy Państwo orientują się ale myślę, że zdecydowana większość tak. 

Organizacja oferty wypoczynku letniego na letnisku w Osiecznej w tym roku przysporzyła 

nam wyjątkowo dużo problemów. To był problem z ratownikami, z opóźnieniem zatrudnienia 

tychże ale podstawowym problemem było zapewnienie realizacji nałożonych rygorów 

sanitarnych, które w związku z pandemią również na tym terenie obowiązywały. Skupiliśmy 

się na tym, żeby funkcjonowała minimalna przedłożona oferta. Przedłożona oferta minimalna, 

to znaczy zapewniliśmy myślę w miarę dobry stan sanitariatów ogólnodostępnych 

darmowych i dbanie o porządek na tym terenie po każdym dniu, zwłaszcza w weekendy, 

upalne weekendy. Każdego ranka następnego dnia to była „góra śmieci”. Ja jestem 

rozczarowany sposobem zachowania się wypoczywających na terenie naszego letniska. To 

jest coś nieprawdopodobnego. My podsumujemy, jak zakończy się już formalnie obsługa tego 

miejsca i przekażemy Wysokiej Radzie nasze sprawozdanie również związane z finansami. 

Wcześniej Pan Przewodniczący zapytał o wysokość czynszu za m2 na letnisku. W tym roku 

jest to 27,02 zł netto. W przypadku firmy, która na trzy lata ma przedłużenie umowy 

dzierżawy przy 21 m2 daje to 567,42 zł netto, do tego jeszcze doliczony zostaje podatek VAT, 

który wynosi 30,51 zł czyli 697,93 zł za 21 m2 brutto. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Rocznie, tak? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Rocznie, to jest opłata roczna. Dziękuję. 
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Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Dziękuję. Wieżę „Jagoda” zaprojektowała firma „Tempus” z Lasocic. Natomiast żłobki, tak 

w Osiecznej jak i w Kąkolewie zaprojektowała Firma Projektowa „Kajoch” z Kąkolewa. 

Chciałbym się odnieść do uwag Pana Przewodniczącego dotyczących architektury, wyglądu 

tych dwóch obiektów. Na naszą sugestię i nie tylko Żłobek w Osiecznej nawiązuje 

architekturą do obecnego tutaj Centrum Kultury. Będzie to podobna bryła, jeśli chodzi nie 

wielkość a o kształt, będzie to dach płaski. Natomiast Żłobek w Kąkolewie architekturą 

nawiązuje do przylegającego do tej działki Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej czyli 

Ośrodka Zdrowia w Kąkolewie. Co do wyglądu, to są nieustające wątpliwości czy w innej 

formie obiekt byłby ładniejszy? My kierowaliśmy się właśnie otaczającymi obiektami tak              

w jednym jak i w drugim przypadku. Jeżeli jestem przy głosie to chciałbym nawiązać do 

poruszonego problemu dotyczącego ścieżki w Osiecznej. Pan Burmistrz już informował, że 

odpowiemy na piśmie, natomiast ja przypominam sobie rozmowę z tą Panią. To było blisko 

rok temu i wówczas ta Pani argumentowała chęć czy propozycję budowy tej ścieżki na 

odcinku 130 m do Centrum Kultury, głównie tym, że kuracjusze przychodzący do Biblioteki 

gubią się w Osiecznej i wchodzą na obwodnicę. Ja wówczas przekazałem tej Pani taką 

informację, że dogodnym dojściem byłoby dojście od ulicy Ogrodowej bo ona bezpośrednio 

przylega do obecnej lokalizacji Centrum Kultury i Biblioteki. Drugi argument, którego 

wówczas użyłem, to był taki, że nie mamy wiedzy na temat przebiegu ścieżki pieszo                             

-rowerowej z Osiecznej do Wojnowic i nie chcielibyśmy dublować bądź nie tak rozwiązać ten 

problem. Przekazałem Pani, że nie widzę takiej bezpośredniej akceptacji w sytuacji, kiedy 

bardzo dogodnym dojściem jest dojście od strony ulicy Ogrodowej. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Szanuję Pana zdanie, proszę spojrzeć na to, zachęcam też Radnych do tego, żeby 

wyjeżdżając choćby dzisiaj po sesji zwrócili uwagę na tę sytuację. Przyjmuję do wiadomości 

stanowisko Pana Burmistrza. Z kolei moim zdaniem, jeśli nie ma przeszkód formalnych,                   

o których nie mam pojęcia z oczywistych powodów, jeśli to, że taki chodnik bardzo ułatwiłby 

dotarcie do Centrum Kultury w naturalny sposób, jeśli to może być przedłużenie bardzo 

ładnego chodnika, ciągu pieszo-rowerowego na ulicy Frankiewicza, to dlaczego nie. Nie będę 

Państwu zajmował więcej uwagi na ten temat bo choćby po to są komisje i obyśmy mieli 

okazję jeszcze o tym porozmawiać, choćby po tym, jak wszyscy zobaczymy o co tak 

naprawdę w tym chodzi. Jeśli mogę proszę jeszcze o chwilę dla mnie. Jeśli chodzi                           

o „Jagodę”. Czy Firma „Tempus” zaprojektowała tę wieżę z pełnym przekonaniem, że koszt 

tej wieży powinien się zmieścić w 400.000,00 zł? Panie Burmistrzu tak to było? 

Zastępca Burmistrza Gminy Osieczna Pan Stefan Kuśnierek: 

Tak, to jest kosztorys inwestorski, a jak wiemy kosztorysy inwestorskie są w zdecydowany 

sposób zawyżane bo kosztorysanci bazują na cenach, które ukazują się w minionych 

kwartałach i one są z reguły wysokie. Nie spotykamy kosztorysów inwestorskich w innych 

branżach, które na poziomie przetargu byłyby tak drastycznie wyższymi. Tak jak Pan 

Burmistrz tutaj mówi, my nie mamy wiedzy na temat, dlaczego tak drogo. Być może, to jest 

moje prywatne zdanie, być może firma czy firmy, które do tej pory próbowały tą wieżę 

zrealizować mają informacje, że na naszym terenie nie ma takich specjalistycznych firm 

ciesielskich bo faktycznie takich nie ma. To jest wieża prawie 30-metrowa i stąd być może, 

powtarzam być może jest tak wysoka cena bo kosztorys inwestorski z reguły przewyższa 

kosztorysy ofertowe. Dziękuję.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Czy w tej sytuacji, bo Pan jest bez wątpienia fachowcem w tej materii, nie myślał Pan                          

o zastosowaniu takiej formuły „zaprojektuj i zbuduj” czyli krótko mówiąc, jeśli ja ją dobrze 

rozumiem inwestor mówi ogłaszaj przetarg, mam 400.000,00 zł, a Wy mi rysujcie i zbudujcie 

w tych pieniądzach wieżę. Inwestor dostaje propozycje i wybiera, która propozycja go 
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interesuje. Czy w ogóle o takiej formule nasz Urząd nie myślał bo ona z jakichś powodów jest 

nie do zaakceptowania. 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Z rozwiązań alternatywnych, jednym z tych rozwiązań jest pomysł, o którym Pan 

Przewodniczący mówi realizowany w wielu przypadkach ale my takiego rozwiązania nie 

wzięliśmy pod uwagę, jak klasycznie postępujemy przy inwestycjach w różnych obszarach. 

Zlecamy wykonanie projektu, jest pełna dokumentacja, łącznie z kosztorysem i przedkładamy 

możliwość realizacji czy dokonujemy wyborów wykonawcy, jeżeli jesteśmy przekonani, że to 

jest wybór, który akceptujemy. Chociażby droga Ziemnice-Górka. Cztery firmy, z tego dwie 

w okolicy 50% wartości kosztorysowej więc w moim przekonaniu, dywagacje czy to firma 

dlatego, że mamy krótkie terminy bo rozstrzygnięcie dotacji przez WFOŚ nastąpiło chyba 

około połowy roku i można mówić o sześciu miesiącach czekania na to czy otrzymamy 

dodatkowe pieniądze czy też nie. To po pierwsze. Po drugie, jak pokazuję w innych 

przypadkach, tego typu przetargi dają zupełnie inne wyniki, a po trzecie nie chciałbym 

uprawiać niczego, co można by nazwać polityką ale jak się zorientowaliśmy, że firma ma 

adres w Warszawie, to ja przewidziałem, że cena może nas zaskoczyć i tym razem miałem 

rację. Nie wiem czy to były z mojej strony racjonalne przesłanki, że taki wniosek czy 

przypuszczenie wysnułem. Natomiast po otworzeniu oferty okazało się, że ta kwota jest taka 

jaka jest i stąd te kroki, o których Wysokiej Radzie mówiłem i które będziemy wykonywać. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Pan Burmistrz Kuśnierek powiedział ale oczywiście ja mam świadomość, że rozmawiamy                        

o subiektywnych odczuciach, wrażeniach i przekonaniach, jeśli chodzi o projekty żłobków.        

W tym samym duchu prywatnie wyrażę opinię, że w moim przekonaniu nawiązywanie do 

budynku Ośrodka Zdrowia w Kąkolewie jest w moim przekonaniu niedobrym pociągnięciem 

bo to nie jest ładny budynek. Lepiej, żeby Ośrodek Zdrowia nawiązywał do czegoś 

ładniejszego, co może dzisiaj powstać w nowoczesnym Kąkolewie, w XXI wieku ale to jest 

tylko i wyłącznie moje zdanie. Pan Radny Przemysław Skowronek. Proszę. 

Radny Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Przemysław Skowronek: 

Dwie krótkie kwestie jeszcze chciałbym podnieść. Panie Burmistrzu ja chciałbym 

doprecyzować moją wypowiedź na temat tych rozlewisk. Chodziło mi głównie o odcinek 

pomiędzy Osieczną a Świerczyną, żeby zwrócić na to uwagę ale skoro Pan mówi, że jeszcze 

w Świerczynie, to dobrze bo tam też są rozlewiska. A drugą kwestię, to chciałbym zadać 

pytanie może nie tyle Panu Burmistrzowi, natomiast Panu Radcy Prawnemu. Pan Burmistrz 

podniósł kwestię roszczeń uniemożliwiających inwestycję na terenie Świerczyny. Chciałbym 

zadać pytanie Panu Radcy Prawnemu. Jak mają się roszczenia blokujące przeprowadzenie 

inwestycji w Świerczynie do art. 2, ust. 2c ustawy o Krajowym Rejestrze Sądowym oraz 

niektórych innych ustaw. Pozwolę sobie przytoczyć ten artykuł, brzmi on następująco: 

„Roszczenia wierzycieli, podmiotów, o których mowa w ust. 2a wygasają, jeżeli nie będą 

dochodzone przeciwko Skarbowi Państwa w terminie roku od chwili nabycia mienia przez 

Skarb Państwa, jeżeli przed nabyciem mienia przez Skarb Państwa wierzyciel uzyskał tytuł 

egzekucyjny przeciwko podmiotowi. Roszczenie stwierdzone w tym tytule wygasa                  

w przypadku, gdy wierzyciel nie złoży wniosku o wszczęciu egzekucji w terminie roku od 

chwili nabycia mienia przez Skarb Państwa.” Jeżeli można prosiłbym o odpowiedź na piśmie. 

Dziękuję.    

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Dziękuję. Rozumiem, że ta prośba zostanie spełniona i będzie odpowiedź na piśmie, tak? 

Burmistrz Gminy Osieczna Pan Stanisław Glapiak: 

Tak. 
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Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

Proszę Państwa, jeśli nie ma więcej spraw bieżących, to chciałbym stwierdzić, że 

wyczerpaliśmy porządek obrad dzisiejszej sesji.  

Ad. 18. Zakończenie obrad XX sesji Rady.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Gminy Osieczna Pan Roman Lewicki: 

W punkcie 18 oficjalnie i formalnie chciałbym zakończyć dzisiejsze obrady. Wszystkim 

Państwu dziękuję za przybycie i za wspólną pracę. Wszystkiego dobrego, do zobaczenia. 
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